
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1 til L 172 (Pligtmæssige lagre af kritiske 

lægemidler m.v.), som Folketingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 

sundhedsministeren den 3. maj 2024. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jens 

Henrik Thulesen Dahl (DD). 

 

Spørgsmål nr. 1:  

”Vil ministeren redegøre for, hvor stor en andel af de lægemidler med eksempler på 

forsyningsudfordringer, som stammer fra henholdsvis parallelimportørerne og 

producenterne (generika og original)?” 

 

Svar: 

Lægemiddelstyrelsen er ikke i besiddelse af en opgørelse, der viser, hvor stor en 

andel af forsyningsvanskeligheder for lægemidler, der stammer fra henholdsvis 

parallelimportørerne og producenterne. Det vil kræve længere tid at tilvejebringe en 

opgørelse, da det vil omfatte en større analyse af tilgængelige data, herunder 

fastlæggelse af metodiske forhold. 
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